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Protokół nr XVI.15 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 16 grudnia 2015 r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Szałata otworzył obrady sesji o godzinie 

1405 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 14 radnych 

(nieobecni byli: radny Krzysztof Marzec, radny Radosław Lorenz oraz radny 

Ferdynand Sańko). Stwierdził zatem, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności w załączeniu), 

zgromadzonych radnych, Starostę, Wicestarostę, Sekretarza, Skarbnika, 

przedstawicieli samorządów gminnych,  kierowników jednostek oraz wszystkich 

dyrektorów i komendantów. Przewodniczący Rady złożył również wszystkim 

świąteczne życzenia. Następnie przedstawił porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne Rady: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie z działalności szpitala międzyrzeckiego i informacja z bieżącej 

działalności spółki. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2016 rok (druk  

nr 65): 

– odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok,  

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej możliwości 

sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na rok 2016, 

– przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu, 

– stanowisko Zarządu i ewentualne wniesienie autopoprawek, 

– dyskusja nad wniesionym projektem i zgłoszonymi autopoprawkami, 

– głosowanie nad wniesionymi autopoprawkami, 

– głosowanie uchwały budżetowej, 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2016-2026 (druk nr 66), 

– odczytanie projektu uchwały, 

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2016-2026 przedstawionej wraz z projektem uchwały 

budżetowej na 2016 rok, 

– głosowanie uchwały,  
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c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 72), 

d) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz placówek 

niepublicznych (druk nr 73). 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 27 listopada 2015 roku. 

8. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu. 

Nie było żadnych uwag ani wniosków do tego porządku obrad. 

O godzinie 1410 przybył radny Ferdynand Sańko. Obecnych było 15 radnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że na dzisiejszej sesji czeka nas miły akcent,  

a mianowicie wręczenie Nagród Starosty. Głos zabrała pani Halina Pilipczuk, 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji, która wraz z panem 

Starostą Grzegorzem Gabryelskim i Zofią Plewą, Etatowym Członkiem Zarządu 

wręczyli Nagrody Starosty za działania popularyzujące Powiat Międzyrzecki  

w kraju lub za granicą. Nagrody otrzymali: 

 Anna Spyrka – za wybitne osiągnięcia kulturalne i reprezentowanie 

powiatu międzyrzeckiego w przeglądach piosenki powiatowych, 

wojewódzkich i ogólnopolskich. 

 Dominika Orlik – za wybitne osiągnięcia sportowe i reprezentowanie 

powiatu międzyrzeckiego w zawodach sportowych o zasięgu powiatowym, 

wojewódzkim, krajowym i międzynarodowym.  

 Wacława Kuczyńska – za wspieranie działalności dobroczynnej  

i charytatywnej na rzecz społeczności lokalnej. Aktywnie działa  

w Uniwersytecie Trzeciego Wieku.  

 Elżbieta Śmiałek – za kreowanie pozytywnego wizerunku Powiatu 

Międzyrzeckiego. Aktywnie działa na rzecz członków Związku 

Nauczycielstwa Polskiego.  

 Janusz Stanisław Rutkowski – za organizowanie i wspieranie działalności 

dobroczynnej i charytatywnej. Działa na rzecz Caritasu.  

 Ryszard Patorski – za kreowanie pozytywnego wizerunku Powiatu 

Międzyrzeckiego. Historyk, który dokumentuje dzieje Międzyrzecza.  

 Zdzisław Musiał – za sukcesy w organizacji kultury, upowszechnianiu jej 

wartości oraz edukacji kulturalnej. Nauczyciel szkoły muzycznej. 

Starosta podziękował i życzył wszystkiego dobrego wszystkim laureatom. Każdy 

w swojej działalności wykazuje ponad przeciętną aktywność i dzięki temu również 

zyskuje Powiat. Doceniają to wszyscy.  
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W imieniu nagrodzonych głos zabrała pani Wacława Kuczyńska, która 

podziękowała za to, że zostali docenieni oraz za owocną współpracę. Obiecała 

również, że dalej będą starali się sławić nasz Powiat w kraju i poza nim.  

Przewodniczący Rady dołączył się do życzeń pana Starosty. Powiedział, że to 

właśnie ludzie ponadprzeciętnie aktywni są ambasadorami naszego Powiatu  

i najlepiej, gdy to ludzie, przez swą działalność Powiat promują. 

Ad 2. 

Radny Zbigniew Smejlis zapytał Starostę o drogę Nietoperek-Kęszyca Leśna. Czy 

to wydobycie tego żwiru się zakończyło? Jeśli tak, to czy ta droga, która jest  

w kiepskim stanie, chodnik zresztą też, będzie remontowana? Następnie radny 

Smejlis powiedział, że obchodzili niedawno uroczystości związane  

z krwiodawstwem i jest mu przykro, że nie ma ze strony Starosty, Zarządu 

żadnego wsparcia dla tej pięknej i szczytnej idei. A byłaby to dobra promocja, bo 

jest coraz mniej krwiodawców, więc ważne jest promowanie i zachęcanie do 

oddawania honorowo krwi.  

Więcej zapytań ani interpelacji nie było.  

Ad 3.          

Przewodniczący Rady poinformował, że Prezes Kamil Jakubowski uczestniczył  

w posiedzeniach Komisji i przedstawił radnym sprawozdanie z działalności 

Szpitala Międzyrzeckiego oraz informację z bieżącej działalności spółki. 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że nie ma potrzeby, aby na sesji jeszcze raz to 

wszystko prezentował i odpowie pan Prezes na ewentualne pytania radnych. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do Prezesa Jakubowskiego ani do jego 

sprawozdania.   

Ad 4.  

Przewodniczący Rady przeszedł do podjęcia uchwał: 

a) w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2016 rok (druk  

nr 65) 

Skarbnik Remigiusz Biłous odczytał projekt uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na 2016 rok. Następnie Skarbnik odczytał pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok oraz pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącą możliwości sfinansowania 

deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 

2016 rok.  
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Następnie przewodniczący komisji stałych przedstawili opinie poszczególnych 

komisji na temat budżetu: 

– Radna Ewa Chwirot, Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej 

poinformowała, że posiedzenie Komisji odbyło się 10 grudnia, uczestniczyli w nim 

wszyscy członkowie Komisji i po przeanalizowaniu projektu budżetu na 2016 rok 

został on  pozytywnie przez Komisję zaopiniowany. 

– Radny Grzegorz Mrowicki, Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji, które odbyło się 14 grudnia i na którym 

przeanalizowano projekt budżetu na 2016 rok, Członkowie Komisji pozytywnie 

jednogłośnie ten projekt zaopiniowali.  

– Radny Jarosław Soroka, Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Gospodarczej poinformował, że Członkowie Komisji projektem budżetu na 2016 rok 

zajmowali się na dwóch posiedzeniach Komisji: 25 listopada oraz 15 grudnia. Po 

dokładnym przeanalizowaniu i omówieniu tego projektu oraz zapoznaniu się  

z opiniami pozostałych komisji, Komisja Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej  

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 

Następnie głos zabrał Skarbnik i przedstawił autopoprawki, które zostały do tego 

projektu budżetu wniesione. A Starosta przedstawił stanowisko Zarządu. 

Powiedział, że nie jest to budżet marzeń. 80% budżetu to dotacje i subwencje, a 20 % 

to dochody własne, którymi możemy dysponować. Stąd też konieczność 

zrównoważenia budżetu, więc niestety nie wszystkie wnioski do budżetu mogły być 

uwzględnione. Zaznaczył, że pozytywnym projektem w tym budżecie jest 

utrzymanie, a nawet zwiększenie kwoty do współpracy z gminami z 50 000 zł do 

75 000 zł.  

Przewodniczący Rady przeszedł do dyskusji nad wniesionymi autopoprawkami. 

Pytań ani uwag nie było.  

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym przyjęła wniesione autopoprawki. Wyniki 

głosowania:  15 głosów „za”, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. 

W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

Następnie Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 2016 rok (druk nr 65). Wyniki 

głosowania: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”.  
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W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została zarejestrowana pod  

nr XVI.85.15.  

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2016-2026 (druk nr 66) 

Skarbnik odczytał projekt tej uchwały.  

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego projektu. 

Następnie Skarbnik odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2016-2026 przedstawionej wraz z projektem 

uchwały budżetowej na 2016 rok.   

Nie było żadnych pytań ani uwag.  

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2016-2026 (druk 

nr 66). Wyniki głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 

„wstrzymujących”. W głosowaniu brało udział 15 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod nr XVI.86.15.   

Przewodniczący Rady ogłosił krótką przerwę o godzinie 1455. 

Obrady wznowiono o godzinie 1505.  

W czasie przerwy obrady Rady Powiatu opuściła radna Beata Kwiatkowska. 

Obecnych było 14 radnych. 

Przewodniczący Rady kontynuował podejmowanie uchwał: 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 72) 

Nie było żadnych pytań ani uwag.  

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2015 rok (druk nr 72). Wyniki głosowania: 13 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała została zarejestrowana pod nr XVI.87.15.   

d) w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz placówek 

niepublicznych (druk nr 73) 
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Nie było żadnych pytań ani uwag.  

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła uchwałę w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół 

publicznych oraz placówek niepublicznych (druk nr 73). Wyniki głosowania:  

14 głosów „za”, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. Uchwała została zarejestrowana pod  

nr XVI.88.15.   

Ad 5. 

Starosta wyjaśnił, że na interpelację radnego Smejlisa dotyczącą drogi Nietoperek-

Kęszyca Leśna udzieli szczegółowej informacji na piśmie, ale Starosta zaznaczył też, 

że z tego, co się orientuje, już poczyniono jakieś działania. Natomiast jeśli chodzi  

o krwiodawstwo, to odbyło się spotkanie 26 listopada i przedstawiciel Powiatu tam 

był. Starosta powiedział, że zawsze wpierał krwiodawców. Pomaga też finansowo.       

Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy jesteśmy ludźmi pracującymi,  

a zaproszeń na różne okolicznościowe imprezy wpływa naprawdę sporo, ale nie 

zawsze można na wszystkich się pojawić. Wszyscy doceniamy krwiodawców  

i wspieramy, więc Przewodniczący Rady troszkę nie rozumie żalu radnego Smejlisa, 

że jest krwiodawstwo niedocenianie. 

Ad 6.   

Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. W tym czasie odbyło się 5 posiedzeń. 

27 listopada Zarząd: zajmował się sprawami budżetowymi; pozytywnie zaopiniował 

program ochrony środowiska dla gminy Skwierzyna; zajmował się sprawami  

z zakresu działalności ZDP i gospodarki nieruchomościami oraz innej bieżącej 

działalności Powiatu. 

3 grudnia Zarząd: podjął uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości. 

8 grudnia Zarząd: omówił stanowisko Wojewody w sprawie połączenia jednostek 

organizacyjnych Powiatu, tj. DPS-u w Skwierzynie z Ośrodkiem Wsparcia; podjął 

uchwałę w sprawie wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania 

publicznego w zakresie nieodpłatnej pomocy prawnej w 2016 roku; przyjął projektu 

uchwał, które znalazły się na dzisiejszej sesji; zajmował się sprawami budżetowymi. 

11 grudnia Zarząd: zajmował się zmianami w budżecie. 
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16 grudnia Zarząd: podjął uchwałę w sprawie ustalenia wysokości nieodpłatnej 

opłaty za korzystanie z miejsc noclegowych w szkolnym schronisku młodzieżowym; 

zajmował się sprawami budżetowymi; zajmował się sprawami z zakresu gospodarki 

nieruchomościami oraz innej bieżącej działalności Powiatu. 

Następnie Skarbnik omówił sprawy budżetowe, które w czasie międzysesyjnym na 

posiedzeniach Zarządu były analizowane. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do sprawozdania Starosty i Skarbnika. 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji z dnia 27 listopada 2015 roku. Zapytał czy są jakieś 

uwagi do tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady 

stwierdził, że Protokół nr XV.15 posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego  

z dnia 27 listopada 2015 roku został przyjęty przez Radę bez uwag. 

Ad 8. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że spotykamy się jeszcze 30 grudnia, 

najprawdopodobniej o godzinie 1300. Sesja ta powinna być niedługa.  

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby zorganizować spotkanie z ciekawymi 

ludźmi naszego Powiatu w ramach promocji. Chciałby, aby nie robić mapy powiatu 

tak jak zawsze do tej pory, tzn. z tymi samymi zdjęciami i informacjami, tylko 

chciałby wybrać ciekawych ludzi naszego Powiatu, zrobić z nimi spotkanie. Może 

np. zrobić mapę kulinarną naszego regionu? Poprosił, aby każdy ze swego regionu, 

miejsca zamieszkania wybrał takie osoby i miejsca, które warto poznać. Takie 

ciekawostki powinniśmy promować. Dodał też, aby do 23 stycznia do Biura Rady 

takie propozycje przekazać.  

Na koniec Przewodniczący Rady jeszcze raz życzył wszystkim spokojnych świąt.  

Radny Jarosław Soroka również złożył wszystkim świąteczne życzenia.  

Przewodniczący Rady zamknął obrady XVI sesji o godzinie 1525.      

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu   

Iwona Podyma       Jarosław Szałata  


